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خبراخبار

با حضور دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران 
و مدیران ارشد صندوق تامین در اولین روز 

هفته بیمه 
آیین آغاز اهدای ۶هزار كلاه 

ایمنی در تهران همزمان با مراكز 
استان های كشور برگزار شد 

تامین  صندوق  بیمه،  هفته  مناسبت  به 
خسارت های بدنی آیین آغاز اهدای ۶هزار کلاه 
استان های  مراکز  با  همزمان  تهران  در  ایمنی 

کشور برگزار کرد. 
تامین  صندوق  عمومی  روابط  گزارش  به 
بیمه،  هفته  مناسبت  به  بدنی،  های  خسارت 
کلاه  ۶هزار  اهدای  آغاز  آیین  تامین،  صندوق 
استان های  مراکز  با  همزمان  تهران  در  ایمنی 

کشور برگزار کرد.
زنگ بیمه هم توسط تعدادی از دانش آموزان 

نواخته شد.

در حکمی از سوی دکتر علی 
عسکری ،میرحاجی، مدیرعامل 

جدید پتروشیمی پارس شد 

مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس 
با تقدیر از زحمات و تلاش های دلسوزانه مهندس 
سیاوش  مهندس  حکمی،  در  حسنی  مسعود 
شرکت  جدید  مدیرعامل  عنوان  به  را  میرحاجی 

پتروشیمی پارس منصوب کرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس، در حکم انتصابی که به امضای دکتر 

علی عسکری رسیده، آمده است:
صنعت پتروشیمی کشور به عنوان یکی از صنایع 
پیشرو در اقتصاد ایران دارای جایگاهی رفیع است 
و در این میان شرکت پتروشیمی پارس به عنوان 
شرکت برتر صادر کننده و تامیین کننده خوراک 
سایر شرکت ها در منطقه پارس جنوبی همواره از 

اهمیت ویژه ای برخوردار است.
وی تاکید کرده است: ارتقای شاخص های منابع 
انسانی، مالی و فرآیندی، تکمیل و راه اندازی طرح ها 
و پروژه های مصوب، در کنار افزایش سودآوری این 
مجموعه عظیم از وظایف عمده جنابعالی به شمار 
می رود که امیدوارم در جهـت نیل به آن با همه 

توان همت گمارید.
آمده  میرحاجی  به  خطاب  حکم  این  ادامه  در 
متعال  خداوند  بر  تکیه  با  دارم  اطمینان  است: 
و استفاده از تجربیات خود با همکاری صمیمانه 
کارکنان  و  مدیران  مدیره،  هیات  محترم  اعضای 
و  موانع  رفع  در  آن شرکت،  و متخصص  دلسوز 
در  و  نشاط  پر  ایجاد محیطی  موجود،  مشکلات 
نهایت و در نهایت ارتقای جایگاه شرکت پتروشیمی 

پارس در همه زمینه ها موفق و مؤید خواهید بود.
علی عسکری تصریح کرده است: لازم می دانم 
آقای  جناب  دلسوزانه  تلاش های  و  زحمات  از 
و  قدردانی  دوران مسئولیت  در  مهندس حسنی 
نمایم. سربلندی  و  موفقیت  آرزوی  ایشان   برای 
در پایان حکم انتصاب مدیرعامل جدید پتروشیمی 
پارس آمده است: دوام توفیقات جنابعالی و تمامی 
به ملت  را در خدمت  همکاران عزیز آن شرکت 
شریف ایران و تحقق منویات مقام معظم رهبری 

ازخداوند متعال خواستارم.
این  از  گفتنی است، مهندس میرحاجی پیش 
رئیس اداره مهندسی عمومی، رئیس خدمات فنی 
و مدیر ارشد طرح های توسعه شرکت پتروشیمی 
پارس بوده و عضویت در هیأت مدیره آریاساسول، 
پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس و پتروشیمی صدف 
خلیج فارس در کارنامه کاری او به چشم می خورد.

وتعاون در سودآوری خوش 
درخشید

شرکت بیمه تعاون در نیمه اول سال موفق شد 
کارنامه خوبی را در بخش درآمدزایی و سودآوری 

به ثبت برساند. 
به گزارش روابط عمومی بیمه تعاون به نقل 
از پایگاه خبری نقدینه، شرکت بیمه تعاون که 
با نماد وتعاون و سرمایه 5 هزار میلیارد ریال در 
بازار سرمایه کشور فعالیت می کند اطلاعات و 
صورت های مالی حسابرسی شده میان دوره ای 
شش ماهه منتهی به پایان شهریورماه امسال را 
منتشر کرد که بر اساس آن، این شرکت بیمه 
بخش خصوصی، در سودآوری عملکرد خوبی 
تواند  می  موضوع  این  که  رسانده  ثبت  به  را 
نویددهنده پایان خوشی برای امسال این شرکت 

باشد.
بر اساس این گزارش، بیمه تعاون در پایان 
از  بیش  به  است  موفق شده  امسال  تابستان 
215 میلیارد ریال سود خالص دست پیدا کند 
که نسبت به رقم بالغ بر 129 میلیارد ریالی مدت 
مشابه سال گذشته، با رشدی ۶7 درصدی رو به 

رو شده است.
بر این اساس، سود خالص هر سهم وتعاون 
در پایان شهریورماه سال جاری 43 ریال گزارش 
تابستان  پایان  ریال   2۶ به  نسبت  که  شده 

پارسال، ۶5 درصد بیشتر شده است.
این  ای  بیمه  ناخالص  حال، سود  همین  در 
شرکت هم با 81 درصد رشد از حدود ۶21 میلیارد 
ریال در پایان شهریورماه 1401 به حدود 1.122 
میلیارد ریال در پایان فصل گرم امسال رسیده 

است.
سود قبل از مالیات بیمه تعاون هم 90 درصد 
جهش داشته و از بیش از 129 میلیارد ریال به 
یافته  افزایش  بر 245 میلیارد ریال  بالغ  رقمی 

است.
اطلاعات منتشره حاکی از آن است که سود 
عملیاتی وتعاون در پایان دو فصل ابتدایی سال 
33 درصد رشد داشته و رقم آن از حدود 185 
میلیارد ریال به بیش از 245 میلیارد ریال رسیده 

است.
در عین حال، گزارش کدال نشان می دهد که 
درآمد حق بیمه خالص وتعاون از حدود 5.307 
میلیارد ریال به رقمی نزدیک به 10.252 میلیارد 
درصدی   93 جهشی  که  یافته  افزایش  ریال 

داشته است.
حق بیمه خالص) سهم نگهداری( بیمه تعاون 
نیز 93 درصد بیشتر شده و رقم آن از حدود 
4.514 میلیارد ریال در پایان تابستان 1401 به 
بیش از 8.۶89 میلیارد ریال افزایش یافته است.

این گزارش حاکی است، درآمدهای بیمه ای 
از 4.889  بیش  از  رشد  درصد   90 با  وتعاون 
و  ریال  میلیارد  به حدود 9.300  ریال  میلیارد 
درآمد سرمایه گذاری از محل منابع بیمه ای این 
شرکت بیمه هم با 19 درصد رشد از بیش از 207 
میلیارد ریال به حدود 247 میلیارد ریال رسیده 

است.
سایر درآمدهای بیمه ای وتعاون هم جهش 
رقم  و درحالی که  تجربه کرده  را  11۶ درصدی 
آن در پایان تابستان سال گذشته، بیش از 1۶8 
میلیارد ریال بوده در پایان مدت مشابه امسال 
به بیش از 3۶3 میلیارد ریال افزایش یافته است.

جمع دارایی های بیمه تعاون نیز با رشد 2۶ 
از 22.۶2۶  بیش  از  و  به رو شده  رو  درصدی 
حدود  به  گذشته  سال  پایان  در  ریال  میلیارد 

28.578 میلیارد ریال رسیده است.
آمار منتشره از سوی بیمه تعاون نشان می 
برنامه  جاری،  سال  برای  شرکت  این  که  دهد 
ریزی جدی روی درآمدزایی و سودآوری داشته 
که این برنامه ریزی ها در نیمه دوم سال که برای 
شرکت های بیمه بسیار مهم تر است، آثار خود 

را به صورت پررنگ تری نشان خواهد داد.

در همین حال یک کارشناس اقتصادی درباره 
فقیر  جامعه  یک  از  که  معتقدند  برخی  این که 
من  می گوید:  گرفت،  بالا  مالیات  نمی توان 
را  خود  مالیات،  با  می تواند  دولت  که  معتقدم 
اداره کند، اما نکته این جاست که اراده ای وجود 
ندارد که با معافیت های غیرضروری ای که داده 

شده یا فرارهای مالیاتی، مبارزه شود.
بر همین اساس، این سوال در حال حاضر مطرح 
چه  آینده،  سال  بودجه  ارقام  و  اعداد  که  است 
پیامی برای اقتصاد ایران دارد؟ در همین خصوص، 
آلبرت بغزیان در گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین 
می گوید: بودجه یک پنجم برنامه 5 ساله است، 
بنابراین اگر بودجه براساس برنامه نوشته نشود، 
یعنی سال قبل را با یک رشدی در ارقام به واسطه 
تورم، گسترش فعالیت ها افزایش داده اید و بودجه 

سال 1403 شده است.
وی می افزاید: بر این اساس، وقتی بودجه در 
این که  ارزیابی  نیست،  ساله   5 برنامه  راستای 
بودجه خوب است یا بد است، صرفا این است 
یا  انبساطی است  که بگوییم نسبت به پارسال 

انقباضی است.
به  می کند:  تصریح  اقتصادی  کارشناس  این 
انبساطی  بودجه  هزینه ای،  دید  از  مسلم  طور 
انقباضی  مالیاتی  درآمدهای  دید  اما  است، 
است. اما این که بودجه سال آینده تورم زا است 
یا نیست، بستگی به این دارد که بودجه را با چه 

مدلی برای اقتصاد شبیه سازی کرده باشیم.
برنامه  اگر  کل  در  می کند:  عنوان  بغزیان 
مبارزه با تورم نداشته باشیم، با توجه به این که 
است،  روبه رو  تورم  با  به طور ساختاری  کشور 
این که لایحه  اما  بود.  تورم زا خواهد  بودجه هم 
بستگی  باشد،  تورم زا  چقدر  آینده  سال  بودجه 
به این دارد که چقدر درآمدهای مالیاتی تحقق 
پیدا کند. این در حالی است که هزینه ها حتما 
انجام می شود. وی متذکر می شود: ما وقتی به 
درآمدهای مالیاتی می رسیم، می بینیم که با یک 
بر همان  نیز  بودجه  و  است  نااطمینانی همراه 

اساس بسته شده است.
بودجه فقط روی کاغذ کسری ندارد

این که  به  اشاره  با  اقتصادی  کارشناس  این 
می گوید:  ندارد،  کسری  کاغذ  روی  بودجه 
این که بودجه عملی شود و به چاپ پول منتهی 
مسلما  اما  زد،  حرفی  نمی توان  الان  می شود، 
تاریخ و سابقه نشان داده که دولت ها به طور 
می بندند  را  بودجه  خوشبینانه  خیلی  معمول 
و عدم تحقق درآمدهای مالیاتی به خاطر فرار 

بیشتر یا جمع آوری دیرتر مالیات ها است.
بغزیان می افزاید: این نکته را هم باید در نظر 
داریم.  قرار  تحریمی  شرایط  در  ما  که  گرفت 
نوشته  تحریم  به  نگاه  با  بودجه  بگوییم  این که 
فقط  نمی کنیم.  پیدا  آن  در  مصداقی  شده، 
کجای  اما  دیده ایم،  هم  را  تحریم ها  می گوییم 

بودجه، اشاره ای نمی شود.
که  دارم  اعتقاد  کل  در  می کند:  تصریح  وی 
نمی توان  اظهارنظری  اقتصادی،  تبعات  نظر  از 
درباره بودجه داشت، چون براساس یک مدل و 

در ارتباط با یک برنامه 5 ساله پیش نمی رویم.
مالیاتی  معافیت های  با  مبارزه  برای  اراده ای 

غیرضروری وجود ندارد
برخی  این که  درباره  اقتصادی  کارشناس  این 

نمی توان  فقیر  جامعه  یک  از  که  معتقدند 
که  معتقدم  من  می گوید:  گرفت،  بالا  مالیات 
کند،  اداره  را  خود  مالیات،  با  می تواند  دولت 
ندارد که  اراده ای وجود  این جاست که  نکته  اما 
یا  شده  داده  که  غیرضروری ای  معافیت های  با 
فرارهای مالیاتی، مبارزه شود. بغزیان می افزاید: 
مالیات ها  این  پشت  که  مدلی  من  نظر  به 

شبیه سازی می شود، باید مدنظر قرار گیرد.
مساله بحران مزد منطقه ای

شدن  منطقه ای  بحث  اما  میان  این  در 
از دستور  یکی  در سال 1403  کارگران  دستمزد 
کار های جلسات شورای عالی کار بود. بحث مزد 
ماه های  به  شدن  نزدیک  با  هرساله  منطقه ای 
مخالف  و  موافق  و  می شود  مطرح  سال  پایانی 
مزد  معتقدند  این طرح  مخالفان  دارد.  را  خود 
شهر های  از  مهاجرت  افزایش  باعث  منطقه ای 
کوچک به بزرگ می شود و موافقان این طرح نیز 
عنوان می کنند که اگر مزد منطقه ای از مزد ملی 
زیرساخت های  و  فرصت شغلی  و  نباشد  کمتر 
فراهم  کوچک تر  شهر های  در  دیگر  اقتصادی 

شده باشد، طرح موفقی خواهد بود.
زنگ  را  منطقه ای  مزد  اجرای  کارگری  فعالان 
کارگران  بیشتر  بی حقوق سازی  برای  خطری 
می دانند. این در حالی است که ابوی، نماینده 
کارگران در شورای عالی کار درباره طرح پیشنهاد 
مزد منطقه ای در نشست شورای عالی کار گفته 
کارگران  دستمزد  شدن  منطقه ای  بحث  است: 
که در جلسه قبل مطرح شده بود به دلیل عدم 
حضور وزیر اقتصاد به عنوان دستگاه پیشنهاد 

دهنده، از دستور کار خارج شد. 
در همین خصوص، سیدکریم حسینی، عضو 
کمیسیون اجتماعی مجلس به اقتصاد24 گفت: 
تا ساز و کار یک مطلب، مصوبه  بنده  به نظر 
وضعیت  به  زدن  دست  نشود،  ایجاد  قانون  یا 
موجود یا به عبارتی تغییر آن، به جز نارضایتی 
و عدم کارآیی آن قانون، بهره ای نخواهد داشت.

باید  بنابراین معتقد هستیم حتما  افزود:  وی 
ساز و کار این مطلب به خوبی بررسی شود؛ بنده 
فکر می کنم تا این زمان طبق شرایطی که داریم، 

شرایط برای این موضوع مهیا نیست.
دستمزدها بر اساس تورم 

این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با اشاره 
به این که این موضوع ذکر شده است، تصریح 
کرد: این در حالی است که قطعا این موضوع در 
برخی آیتم ها قابل قبول است، البته نه نوع کار یا 
دستمزد، بلکه یکسری مواردی مترتب می شوند 
مثل دریافت عوارض که بستگی به منطقه دارد 
که باید این عوارض هم محاسبه شود.  حسینی 
شدنی  باشد،  شکل  این  به  اگر  بنابراین  گفت: 
است، اما اگر به شکل دیگری باشد به نظر بنده 
ساز و کار آن فراهم نشده است. برای بحث این 
و  شود  فراهم  آن  زمینه  اگر  آینده  در  موضوع 
بتوان عدالت را به معنای واقعی برای افرادی که 
مشمول می شوند، رعایت کرد، می شود روی ساز 

و کار آن بحث کرد.
خصوص  در  مجلس  در  اهواز  مردم  نماینده 
دستمزد  خصوص  در  شده  مطرح  مباحث 
حقوق کارگران در شورای عالی کار، اظهار کرد: 

در سال های اخیر به خصوص حداقل دو سال 
است.  داشته  وجود  تفریط  و  افراط  یک  اخیر، 
عدد  اساس  بر  دستمزد ها  و  حقوق ها  اینکه 
اما  تورمی کشور محاسبه شود، منطقی است، 
شرایط  مثل  آن  مترتب  الزامات  و  شرایط  باید 
وی  شود.  گرفته  نظر  در  نیز  کشور  اقتصادی 
افزود: بسیاری اوقات زمانی که دستمزد افزایش 
داده می شود، باعث ضرر به کارگر می شود. بر 
عدد  به  نزدیک  باید  قطعا  محاسبه  اساس  این 
تورمی و با در نظر گرفتن وضعیت تورمی کشور 
باشد. بنابراین اگر از قبل این افزایش ها، افزایش 
است،  نداشته  و محاسبه خوبی  نبوده  منطقی 

باید در محاسبه های امسال جبران شود. 
این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تصریح 
کارگران  معیشتی  وضعیت  به  باید  یقینا  کرد: 
می دهند،  جواب  افزایش  این  به  که  منابعی  و 
دارید  استحضار  که  طور  همان  شود.  توجه 
محدود  موضوع  این  به  نمایندگان  ورود  میزان 
قطعا  اما  نیست،  هم  تصویب  حد  در  و  است 
نمایندگان در کمیسیون اجتماعی که کمیسیون 
تخصصی این بحث است، نسبت به این موضوع 
از  قبل  کرد:  خاطرنشان  وی  می کنند.  ورود 
و  کارگری  کانون های  با  مشترکی  جلسات  آن 
اتحادیه های کارگری برگزار می شود و مسئولان 
بتوانیم  تا  می کنند  کمک  وزارتخانه  مربوطه 
حداکثر افزایشی که برای کارگران مفید است در 
نظر گرفته شود. بنابراین نمایندگان به این شکل 
ورود می کنند و نقطه نظرات تخصصی خود را 

اعلام می کنند.

با  بانک مسکن در دیدار  دکتر سیدعباس حسینی مدیرعامل 
رئیس سازمان حج و زیارت ضمن تاکید بر لزوم حمایت نظام بانکی 
از زائران سرزمین وحی گفت: تمامی ظرفیت های بانک مسکن در 

خدمت رفاه و آرامش زائران خواهد بود. 
به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن – هیبنا؛ مدیرعامل بانک 
مسکن در این نشست بیان داشت: هدف ما علاوه بر هدایت جریان 
پولی کشور به سمت تولید و اشتغال، ارائه خدماتی شایسته و در 
خور به مردم و نیز ایجاد فضای آرام کار برای فعالان اقتصادی است.
ارزشمند خواندن نوع فعالیت سازمان حج و  با  دکتر حسینی 
زیارت در ایجاد شرایط سفرهای معنوی هموطنان اظهار امیدواری 
کرد که با ایجاد زمینه های تعامل بانک مسکن با سازمان، فارغ از هر 
گونه نگاه اقتصادی، بتوان در این کار خیر و خداپسندانه سهیم شد.
به  عمل  در حوزه   بانک مسکن  اخیر  اقدامات  به  اشاره  با  وی 

مسئولیت اجتماعی به ویژه پیشبرد طرح نهضت ملی مسکن گفت: 
بانک مسکن امروز افتخار دارد که مهم ترین شعار دولت مردمی و 
دغدغه رهبر معظم انقلاب را با تمام قوا پیش برده و با تمام توان در 

راستای انجام این مسئولیت عظیم کنار دولت بایستد.
مدیرعامل بانک مسکن ادامه داد: این بانک در تداوم انجام رسالت 
خود ،در تلاش است تا در قالب همکاری متقابل با سازمان حج و 
زیارت با ارائه بسته  های متنوع محصولات و به کارگیری ظرفیت های 

خود، به ایجاد شرایط مناسب خدمت رسانی به زائران کمک کند.
رییس سازمان حج و زیارت نیز ضمن تقدیر از خدمات بانک 
مسکن، به ارائه گزارشی از فعالیت ها و خدمات این سازمان پرداخت 
و ابراز امیدواری کرد که با حمایت های بانک مسکن به عنوان بانک 
تاثیرگذار در بخش مسکن بتوانند خدمات مطلوب تری به اقشار 

مختلف جامعه ارائه دهند.

بغزیان: بودجه فقط روی کاغذ کسری ندارد!

تورم؛ سیگنال بودجه ۱۴۰۳ به اقتصاد
گروه اقتصاد - در حالی روز یک شنبه هفته آینده قرار است رییس دولت سیزدهم، سند دخل و خرج سال آینده را به مجلس ببرد که در روزهای اخیر، بخشی 
از متن و اعداد آن منتشر شد؛ اعداد و ارقامی که در روزهای گذشته محل انتقاد صریح کارشناسان و آگاهان به اقتصاد بود؛ به خصوص افزایش 50 درصد 

درآمدهای مالیاتی، این ابهام را ایجاد کرد که در اقتصادی که با رکود و افت شدید تقاضا روبه رو است، چطور می شود مالیات ها را بالا بود.

ویکرد خداپسندانهدر دیدار مدیرعامل بانک مسکن با رئیس سازمان حج و زیارت مطرح شد  توسعه همکاری های مشترک با ر

بودجه یک 
پنجم برنامه 

5 ساله است، 
بنابراین اگر 

بودجه براساس 
برنامه نوشته 
نشود، یعنی 

سال قبل را با 
یک رشدی در 
ارقام به واسطه 
تورم، گسترش 

فعالیت ها 
افزایش داده اید 

و بودجه سال 
140۳ شده 

است

با هدف گسترش فرهنگ بیمه و افزایش تعاملات مؤثر میان فعالین این صنعت، 
همایش بزرگداشت صنعت بیمه در استان همدان به میزبانی بیمه نوین برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه نوین؛ همایش گرامی داشت روز ملی 
صنعت بیمه در استان همدان به میزبانی شرکت بیمه نوین و با حضور رئیس کل 
بیمه مرکزی ج.ا.ایران، استاندار استان همدان و فرمانده نیروی انتظامی در استان، 
دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران، مدیرعامل شرکت بیمه نوین، رؤسای شعب و 

مدیران ارشد شرکت های بیمه و فعالان اقتصادی این استان برگزار شد.
 ایجاد سامانه »کروکی برخط« و پیاده سازی مقدمات صدور بیمه شخص ثالث 

بر اساس راننده محوری
در بخشی از این همایش، علی استاد هاشمی رئیس کل بیمه مرکزی ج.ا.ایران 
ضمن بیان آنکه صنعت بیمه در کنار بورس و بانک به عنوان یک ضلع مهم مالی 
کشور، هنوز جایگاه خود را به درستی پیدا نکرده است، تأکید کرد: بنابراین امروز با 
وجود تمام موانع و مسائل، تکلیف ما در زمینه توسعه صنعت بیمه بیشتر و مهمتر 

است.
وی همچنین با اشاره به نقش اشتغال زایی صنعت بیمه علاوه بر نقش اصلی آن 
گفت: با وجود اینکه صنعت بیمه هیچ مبلغی را از دولت و بودجه کشور دریافت 
نمی کند، حضور 300 هزار نفر فعال در این صنعت به خصوص در بخش شبکه 

فروش حاکی از ظرفیت های بالای این صنعت در حوزه ایجاد اشتغال است.
رئیس کل بیمه مرکزی ج.ا.ایران همچنین از ایجاد سامانه »کروکی برخط« خبر 
داد و گفت: صنعت بیمه کارهای بزرگی را همکاری با نیروی انتظامی به انجام 
رسانده که»کروکی بر خط« یکی از این اقدامات است و تلاش داریم تا روز 13 آذر 
امسال این سامانه با حضور مقام ریاست جمهوری رونمایی شود. تحقق این سامانه 
انتظامی حل خواهد کرد. نیروی  و  بیمه  از جامعه، صنعت  را  زیادی   مشکلات 
وی همچنین پیاده سازی مقدمات لازم جهت صدور بیمه شخص ثالث بر اساس 
»راننده محوری« را یکی دیگر از اقدامات مهم بیمه مرکزی خواند و توضیح داد: بحث 
صدور بیمه نامه بر اساس میزان ریسک راننده و »راننده محوری« یکی از بحث های 
رایج در دنیا بوده که در ایران نیز مقدمات پیاده سازی آن انجام شده و به زودی 

اجرایی می شود.
استادهاشمی همچنین با اشاره به عوارض وضع شده بر حق بیمه شخص ثالث در 

سال های گذشته گفت: در سال های گذشته حدود شش ارگان دولتی جهت بهبود 
نقاط حادثه خیز جاده ای از حق بیمه شخص ثالث عوارض دریافت می کردند، با این 
وجود در شش سال گذشته هیچ کدام از این نهادها، گزارشی مبنی بر نتایج اقدامات 

و هزینه های انجام شده ارائه نداده اند.
وی با اشاره به اصلاح این قانون ادامه داد: امسال خوشبختانه در لایحه بودجه 
مقرر شده است که 4 همت به شکل اوراق، برای رفع نقاط حادثه خیز توسط بیمه 
مرکزی و صندوق تأمین خسارات بدنی لحاظ شود و ما امیدواریم نتایج آن به رفع 

چالش های این حوزه منجر شود.
رئیس کل بیمه مرکزی ج.ا.ایران همچنین به ضرورت بازنگری در بیمه نامه شخص 
ثالث اشاره و تصریح کرد: بیمه شخص ثالث فعلی نیازمند دو بازنگری در بخش افت 
قیمت و مبحث خودوری متعارف است که مردم را دچار مشکل ساخته است و نقش 

مجلس شورای اسلامی در رفع این امر بسیار مهم است.
وی همچنین گفت: یکی از برنامه های مشترک پیش رو با همکاری سندیکای 
بیمه گران این است که بتوانیم سرمایه گذاری شرکت های بیمه را به سمت محلی و 
استانی سوق دهیم و معتقدیم که بخشی از پرتفوی استان ها باید در همان استان 

حفظ و سرمایه گذاری شود.
به گفته رئیس کل بیمه مرکزی ج.ا.ایران حذف نسخ کاغذی و الکترونیکی ساختن 
انواع بیمه نامه از جمله در بخش درمان، جزو برنامه های کوتاه مدت صنعت بیمه 

است.
رفع نقاط حادثه خیز در استان همدان

در بخش دیگری از این همایش استاندار استان همدان با اشاره به آنکه ذهنیت 
جامعه درخصوص بیمه باید تغییر کند گفت: فرهنگ سازی و البته اقدام و عمل 

شرکت های بیمه باید به افزیش ضریب نفوذ بیمه منجر شود.
وی همچنین افزود: سال گذشته در استان همدان، دولت مبلغ 3500 میلیارد 
تومان را در حوزه راه اختصاص داده که صرف تعریض مسیرها و اصلاح نقاط پرخطر 
شد و همین امر خوشبختانه حدود 35 درصد کاهش تصادفات فوتی را به دنبال 

داشت؛ این مهم با همکاری پلیس راهنمایی و رانندگی انجام شد.
استاندار همدان در پایان گفت: ابتدای امسال 52 نقطه حادثه خیز شناسایی شده 
که رفع 22 نقطه برای سال جاری هدف گذاری شده که تا امروز 13مورد آن رفع شده 

است و هفت مورد نیز تا پایان سال انجام خواهد شد.
 ضرورت همراهی دولت و تصمیم سازان در توسعه بیمه

محسن پورکیانی؛ دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران نیز طی سخنانی ضمن اشاره 
عوارض  افزایش  مناسب گفت:  بیمه  با حق  بیمه ای  ارائه محصولات  اهمیت  به 
مختلفی که هر ساله قانون گذاران و دولت به صنعت بیمه اختصاص داده، قدرت 
خرید مردم را برای بیمه دشوارتر می کند و این امر با هدف توسعه بیمه در کشور 
که هدف دولت نیز هست در تناقض است و حل این موضوع همراهی نمایندگان 

مجلس و تصمیم سازان در دولت را نیازمند است.
وی افزود: در کشورهای دیگر زمانی که حادثه ای رخ می دهد، دولت تنها وظیفه 
امداد رسانی را بر عهده دارد ولی در ایران چون هنوز صنعت بیمه به رشد مطلوب 
خود نرسیده است، دولت نیز در پرداخت خسارت یاری رسانی می کند و بخش 
عمده ای از پرداخت خسارت بر عهده دولت است. بنابراین توسعه صنعت بیمه 

ضرورتی است که به نفع دولت نیز هست.
 ضرورت وجود قوانین حمایت گرانه و اصلاح قوانین مالیاتی

همچنین حسین کریم خان زند؛ مدیرعامل شرکت بیمه نوین نیز در این همایش با 
اشاره به آنکه همکاران صنعت بیمه هر روز در تلاش هستند تا فرهنگ خرید انواع 
بیمه را در بین هم وطنان ارتقا دهند، گفت: بیمه نقش مهمی در اقتصاد کلان ایفا 
می کند و در واقع بیمه با خرید ریسکی که در بخش  های مختلف صنعت و کسب و 
کارهای اقتصادی وجود دارد، کمک می کند تا فعالین اقتصادی فعالیت های خود را در 

آرامش خاطر و بدون دغدغه، انجام و توسعه دهند.
وی همچنین در ادامه افزود: از سوی دیگر فعالیت های حوزه واردات و صادرات 
نیازمند محصولات و پوشش های بیمه ای هستند و در حال حاضر هم با وجود 
وضع تحریم های ظالمانه بر فعالیت های مختلف اقتصادی کشورمان، صنعت بیمه 
توانسته است این بخش را با صدور بیمه های هواپیما، کشتی و دیگر انواع بیمه نامه 

در حوزه تجارت داخلی و بین المللی حمایت کند.
مدیرعامل بیمه نوین ضمن اشاره به گستردگی خدمات صنعت بیمه در کشور 
و ضرورت همراهی تمامی نهادها جهت توسعه این صنعت گفت: اکنون بیست 
میلیون نفر در حوزه درمان و هفت میلیون نفر در بخش بیمه های عمر تحت پوشش 
هستند و اگر تعداد مراجعات این افراد به مراکز درمانی را در نظر بگیریم، حدود 1.5 

میلیارد بار در سال شرکت های بیمه به افراد خسارت پرداخت می کنندکه این امر 
نشان از اهمیت و گستردگی خدمات صنعت بیمه در کشور دارد.

وی همچنین با تأکید بر ضرورت وجود قوانین حمایت گرانه برای رشد صنعت بیمه 
به خصوص با اصلاح قوانین مالیاتی وضع شده گفت: برای توسعه صنعت بیمه نیاز 
هست تا هم قوانین در صنعت بازنگری شوند و هم فرهنگ بیمه ارتقا یابد. گسترش 
فرهنگ بیمه به خصوص در حوزه های بیمه های عمر نیز توجه جدی مسئولان و 

مقامات ارشد کشوری را می طلبد.
مدیرعامل بیمه نوین در خصوص مزیت های بیمه عمر گفت: این بیمه نامه از چند 
جهت از جمله پوشش های بیمه ای خود در زمان حادثه  و نیز سرمایه گذاری در زمان 

بازنشستگی، افراد را حمایت می کند. 
کریم خان زند همچنین تأکید کرد: سرمایه گذاری در صنعت بیمه، متعلق به مردم 
است و باید به سمت تولید و اشتغال پیش برود که این امر نیازمند همراهی همه 

ارکان حاکمیت و قانون گذاری است.
مدیرعامل بیمه نوین همچنین در پایان به ظرفیت های موجود در استان همدان 

جهت توسعه فعالیت های بیمه ای و دیگر فعالیت های حوزه صنعت اشاره کرد.
در پایان این همایش، نمایندگان و فعالان برتر صنعت بیمه در استان همدان، 
توسط مقامات ارشد استان همدان، رئیس کل بیمه مرکزی ج.ا.ایران و مدیرعامل 
بیمه نوین با اهدای لوح تقدیر قدردانی شدند که از علی حاجی زاده اصل؛ مدیرعامل 
شرکت نمایندگی »حامیان آرامش زندگی نوین« به عنوان نماینده شرکت بیمه نوین 

نیز  تقدیر به عمل آمد. 
گفتنی است؛ قرار است در سال جاری برای نخستین بار به مناسبت گرامی داشت 
روز ملی بیمه در هر یک از استان های کشور، همایش هایی با حضور استانداران و 

وز ملی بیمه در استان همدان به میزبانی بیمه نوین برگزار شد گرامی داشت ر


